
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 75 - Forslag til Lov om ændring af emballageafgiftsloven, tobaksafgiftslo-

ven, lov om forskellige forbrugsafgifter, lov om midlertidig nedsættelse af straffen for 

overtrædelse af skatte- og afgiftslovgivningen vedrørende midler på udenlandske konti 

m.v. og opkrævningsloven (Forhøjelse af afgiften på bæreposer, engangsservice og tobak). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 30 af 16. december 2019. Spørgsmålet er stillet ef-

ter ønske fra Eva Kjer Hansen (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Kristina Astrup Blomquist 
  

18. december 2019 
J.nr. 2019 - 6303 
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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om værdien af grænsehandlen nogensinde før er steget så meget på 

så kort tid, som den forventes at gøres som følge af lovforslaget? 

 

Svar 

Grænsehandlen med cigaretter skønnes at stige med knap 1,2 mia. kr. ved den fulde ind-

fasning af afgiftsforhøjelsen i 2022. Der har ikke umiddelbart tidligere været observeret 

en tilsvarende stigning i grænsehandlen med cigaretter eller med nydelsesmidler samlet set 

over så kort en periode. Ser man i stedet på den skønnede samlede grænsehandel dvs. 

inkl. diverse andre varer og serviceydelser, har der dog tidligere været større udsving fra år 

til år, jf. Skatteøkonomisk Redegørelse 2018. 

 

Med lovforslaget gennemføres betydelige og mærkbare forhøjelser af tobaksafgifterne 

med henblik på at begrænse rygning – særligt blandt børn og unge. Det har således også 

været forventningen, at afgiftsforhøjelserne vil få en betydelig effekt på grænsehandlen og 

cigaretforbruget. 
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